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Direktor "Narodnog fronta": Svako neprofesionalno postupanje sa pacijentkinjama biće 

sankcionisano 

Dvesta žena obratilo se početkom godine advokatkinjama koje su na osnovu njihovih iskaza 

sastavile izveštaj o akušerskom nasilju u Srbiji, a u kojem se nalaze i preporuke nadležnim 

organima. Reakcije, kažu, nije bilo. Internet portalu RTS-a se, na zahtev za komentar, zasad 

odazvao samo direktor "Narodnog fronta". 

Izveštaj o akušersko-ginekološkom nasilju tri advokatkinje su objavile 20. septembra 2022. 

godine, na osnovu iskaza 200 žena. 
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Izveštaj o akušersko-ginekološkom nasilju tri advokatkinje su objavile 20. septembra 2022. 

godine, na osnovu iskaza 200 žena. 

Prema tom izveštaju, najviše slučajeva nasilja doživele su žene koje su se porađale u GAK 

"Narodni front", Klinici u Višegradskoj, kao i u novosadskoj "Betaniji" i u porodilištu u okviru 

Univerzitetskog kliničkog centra u Nišu. 

Jedna od advokatkinja koje su radile na sastavljanja ovog izveštaja Ivana Soković Krsmanović 

rekla je da ih nijedna nadležna institucija nije kontaktirala, niti ih je obavestila da je bilo reakcije 

i da li je neko od nadležnih organa postupao po službenoj dužnosti. Nažalost, izostanak reakcije 

je očekivan, rekla je Ivana Soković Krsmanović. 

Internet portal RTS-a je tim povodom kontaktirao sa ova četiri porodilišta i Ministarstvom 

zdravlja pre nedelju dana, poslavši im link na objavljeni izveštaj. Odgovor je stigao samo od 

direktora "Narodnog fronta" prof. dr Željka Mikovića.  

"Uvidom u dostavljeni izveštaj, uz posebno posvećenu pažnju na subjektivni i/ili objektivni 

doživljaj porodilja iz svih navedenih porodilišta koja se pominju u izveštaju, imam puno 

razumevanje i osuđujem svaku vrstu neprofesionalne komunikacije sa pacijentom, kao i 

neprofesionalno ponašanje i podržavam pacijentkinje da isto prijave Direktoru, Pravnoj službi 

klinike ili Zaštitniku prava pacijenata", naveo je prof. dr Miković. 

Istakao je i da su lekari u obavezi da budu dosledni u postupanju po medicinskoj doktrini, gde je 

dobrobit pacijenta na prvom mestu. 

"To u akušerstvu, ograničava moguće kompromise sa željama pacijentkinja, a svaka 

neprofesionalna komunikacija ili neprofesionalno postupanje, prijavljeno ili prepoznato u 

dnevnom radu, biće sankcionisano u skladu sa Zakonom", naveo je prof. dr Miković. 

U odgovoru koji je RTS dobio od direktora "Narodnog fronta" navodi se i da bi termin 

"akušersko nasilje" trebalo precizno medicinski-pravno definisati, jer je odgovornost koju 

povlači neutemeljena upotreba ovog termina velika i preti da od lekara i medicinskog osoblja na 

jednoj i pacijenata na drugoj strani napravi suprotstavljene strane, što oni nisu. 

U ovoj godini je dosad podneto pet prigovora porodilja, prethodne ih je bilo šest, a 2020. pet. U 

"Frontu" ističu da je direktor povodom svih prigovora preduzeo radnje za koje je ovlašćen.  

Potrebno osnažiti žene da prijave svaki vid nasilja 

Advokatkinja Ivana Soković Krsmanović ističe da je potrebno, pre svega, osnažiti žene da prijave 

svaki vid nasilja, uključujući akušersko-ginekološko nasilje. 

"Svaka žena koja smatra da je žrtva ovog oblika nasilja može samostalno, ili uz pravnu pomoć 

advokata da se obrati nadležnim institucijama. Kome i kako će se žena obratiti, zavisi pre svega 

od načina na koji je nasilje izvršeno, te da li u konkretnom slučaju ima elemenata krivičnog dela 

i sa kojim dokazima raspolaže, što se procenjuje u svakom konkretnom slučaju", navodi jedna 

od autora izveštaja. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/4733321/akusersko-nasilje-pravni-tim-pravnice-ispovesti.html


 
 

Ističe da žene vrlo često ne znaju imena zdravstvenih radnika koji su se nehumano ili nasilno 

ophodili prema njima - "najčešće se zdravstveni radnici ne predstavljaju, što su u obavezi da 

učine, tako da u najvećem procentu prijava nisu označena konkretna imena učinilaca." 

"U Izveštaju smo zaključili da Republika Srbija mora da sprovede nadzor nad radom 

ginekološko-akušerskih ustanova, ispita kvalitet medicinskih tretmana, utvrdi uzroke sistemskog 

akušerskog nasilja, sprovede mere koje dovode do kažnjavanja učinilaca, te da uspostavi 

saradnju sa svim akterima izvan zdravstvenog sistema koji mogu pružiti pomoć u eliminisanju 

ovog oblika nasilja", rekla je Ivana Soković Krsmanović. 

Prema objavljenom izveštaju, žene su doživljavale šesnaest vrsta nasilja tokom različitih 

medicinskih tretmana. One su kao nasilje doživljavale i medicinske tretmane (Kristelerov zahvat, 

epiziotomiju i slično) kada su oni izvršeni bez njihovog pristanka ili uprkos njihovom protivljenju. 

 

 

 

Đerlek: Sve kovid ambulante rade, povećati obuhvat vakcinacije 

BEOGRAD: „Sve kovid ambulante u domovima zdravlja u Beogradu i dalje rade, ali je slab odziv 

pacijenata, jer veliki broj mladih zbog lakše kliničke slike izbegava da se javi lekaru, kaže državni 

sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek. 



 
 

On je dodao da je virus prisutan zbog promenljive prirode i nedovoljnog broja vakcinisanih. 

Đerlek kaže za Tanjug da je veliki broj ljudi zaboravio da je virus korona i dalje prisutan i da zbog 

toga ima i do 2.500 zaraženih na dnevnom nivou. 

"Moramo biti još ozbiljniji kako bismo izdržali sve ovo. Naše kovid ambulante su otvorene i 

čekaju pacijente, ali veliki broj njih ne dolazi na pregled. Znamo da se u populaciji građana 

nalazi mnogo veći broj obolelih od onog koji se registruje", kaže Đerlek. 

Đerlek navodi da trenutno ima oko 430 hospitalizovanih pacijenata i dodaje da su to uglavnom 

stariji od 70 godina, sa pridruženim bolestima, ukazujući da bi trebalo insistirati na većem 

obuhvatu vakcinacije četvrtom dozom. 

"Kovid virus je definitivno ostao da živi sa nama i ko zna koliko će ostati i u kojem obliku. Dva 

najosnovnija razloga što je virus tu je nedovoljan broj vakcinisanih građana i evolucija virusa koji 

konstantno menja svoje stanje", navodi Đerlek. 

Dodaje da je vakcina izgubila efekat koji je imala na početku pandemije, ali kaže da je i trenutna 

efikasnost od oko 70 odsto dovoljna da zaštiti starije pacijente da ne završe na respiratoru i ne 

izgube život. 

"Moraćemo da nastavimo kampanju o vakcinaciji i molimo građane da prime četvrtu buster 

dozu", naveo je Đerlek. 

Na pitanje šta možemo da očekuje od korone u narednom periodu, da li će virus jačati ili slabiti, 

Đerlek kaže da se ne mogu davati precizne procene zbog nepredvidljive prirode virusa, ali da 

treba zadržati oprez. 

On je naveo da je do sada u Srbiji otkriveno 26 subvarijanti i podvarijanti BA.5 omikron varijante 

i dodao da treba biti spreman na mogućnost da se pojavi neki novi soj. 

"Moramo nastaviti da se borimo sa koronom, moramo biti svešni da ne možemo pobediti 

korona virus, možemo samo zaustaviti širenje zaraze, a primanje većeg broja četvrtih doza će 

uticati na to", kazao je Đerlek. 



 
 

 

Počela vakcinacija protiv gripa: Zaštititi se pre pojave virusa 

Vakcinacija protiv sezonskog gripa počela je ove nedelje i za Vojvodinu ne nabavljeno 106.000 

doza vakcine, od čega je za Južnobački okrug obezbeđeno 30.000 doza. 

Načelnik Centra za kontrolu i prevenciju bolesti Instituta za javno zdravlje Vojvodine profesor dr 

Mioljub Ristić kaže kako je u pitanju četvorovalnetna vakcina, koja sadrži cirukulišuće viruse 

H1N1, H3N1 i dva tipa virusa B. 

- Vakcinu treba da prime svi stariji od šest meseci koji imaju neku hroničnu bolest, sve trudnice, 

dojilje, zaposleni u zdravstvenim ustanovama, zaposleni u staračkim domovima i oni koji tamo 

žive, svi stariji od 65 godina – navodi dr Ristić. 

Prema njegovim rečima, ove godine se očekuje grip, za razliku od prethodne dve godine, jer ga 

je već bilo na Južnoj hemisferi, gde se javio ranije nego inače, a i učestalost mu je veća. 

- Grip nije bezazleno oboljenje, jer je klinički tok bolesti nepredvidljiv. Niko ne može da predvidi 

kako će biti i ko će da razvije tešku kliničku sliku – upozorio je dr Ristić i napomenuo kako ne 

treba da se smetne s uma da još uivek nismo izašli iz korone, te da je i zbog toga važno da se 

ljudi vakcinišu protiv gripa. 

Institut za javno zdravlje Vojvodine je ranije objavio kako se zaštitna antitela protiv gripa 

stvaraju dve nedelje nakon vakcinacije, te stoga savetuju ljudima da sada prime vakcinu, 

odnosno pre početka sezone gripa. 

Napominju kako se vakcina daje i osobama sa malignim oboljenjima i oslabljenim imunim 

sistemom. 



 
 

- Preuzeta vakcina je namenjena vakcinaciji u uzrastu od šest meseci i starijih. Kod dece koja 

prethodno nisu vakcinisana, a uzrasta su od šest meseci do devet godina, drugu dozu vakcine 

protiv gripa je potrebno dati nakon najmanje četiri nedelje od datuma aplikacije prve doze. Sva 

deca sa devet godina i stariji vakcinišu se samo jednom dozom vakcine, bez obzira na to da li su 

ranije vakcinisani protiv gripa. Deci uzrasta od šest meseci do 35 meseci, vakcina se aplikuje u 

natkolenicu, a starijima od 35 meseci u deltoidni mišić – naveli su u Institutu za javno zdravlje 

Vojvodine. 

Kontraindikacije za vakcinaciju protiv gripa su uobičajene opšte kontraindikacije: povišena 

telesna temperatura, akutna bolest i alergija na neke od komponenti vakcine, kao što su alergija 

na jaja-ovoalbumin, kokošije proteine, formaldehid, neomicin, oktoksinol 9i druge sastojke 

navedene u sažetku karakteristika leka. 

- Neželjene reakcije nakon vakcinacije su po pravilu blage i povlače se bez terapije u roku do tri 

dana, bez terapije. Mogu biti lokalne (crvenilo, otok i bol na mestu aplikacije vakcine) ili opšte 

(najčešće glavobolja, pospanost, umor, gubitak apetita, slabost). Vakcina protiv gripa i vakcine 

protiv kovida19 se mogu dati istovremeno (u različite ektremitete) ili u bilo kom vremenskom 

razmaku – pojasnili su u Institut za javno zdravlje Vojvodine. 

 

 

 

 



 
 

TRIDESETORO DECE IZ SRBIJE ČEKA BUBREG Oko 2.000 pacijenata čeka transplantaciju, a 

najmlađe dete na dijalizi je BEBA 

Tridesetoro dece iz Srbije pacijenti su na dijalizi, kaže predsednica Udruženja "Donorstvo je 

herojstvo" Ivana Jović. Dodaje da je najmlađe dete na dijalizi na Univerzitetskoj dečijoj klinici u 

Tiršovoj beba, rođena 2021. godine. 

Na konferenciji danas održanoj u Beogradu troje predstavnika pacijenata i predstavnik 

Ministarstva zdravlja uoči Međunarodnog dana donora, koji se obeležava 12. oktobra, govorili 

su o potrebama pacijenata, ne samo na dijalizi, tj. onih koji čekaju bubreg, već i o potrebama 

pacijenata sa obolelom jetrom, srcem, rožnjačom, a kako je najavljeno, u skoroj budućnosti - i 

pacijenata sa teškim bolestima pluća. 

Prema proceni, u zemlji je oko 2.000 pacijenata koji čekaju transplantaciju. Kako dr Vojislav 

Radosavljević iz Uprave za biomedicinu navodi, liste nisu precizne, jer se stalno menjaju. Dva su 

razloga za to - neki pacijenti se stavljaju na listu kao novi, neki sa liste, nažalost, umiru. 

Prema njegovim rečima, u zemlji je oko 1.000 pacijenata koji čekaju transplantaciju rožnjače, 

ima 700-800 onih koji čekaju transplantaciju bubrega, oko 60 onih koji čekaju jetru i oko 40 onih 

koji čekaju pluća. 

- Postoji lista čekanja i za pluća koja se tek formira, i njih je oko 60 - kaže Radosavljević dodajući 

da se radi na edukaciji tima za transplantaciju, te da je sa tehnološko-medicinskog aspekta ova 

transplantacija komplikovanija u odnosu na one koje se već rade u zemlji: bubrega, jetre, srca i 

rožnjače. 

- Radimo na tome da ostvarimo prvu transplantaciju pluća u narednoj godini - dodao je. 

Novina za pacijente sa liste čekanja jeste da je transplantacija bubrega sa živog donora 

"vraćena" u Srbiju, te da je u periodu od juna obavljeno 14 takvih transplantacija kod nas. 

- Na VMA je obavljeno šest transplantacija bubrega sa živog donora, u Kliničkom centru 

Vojvodina 5, U KC Niš dve i u KCS jedna - ističe Radosavljević. 

Pored ovih dobrih vesti, u proteklom periodu beležimo i jednu poražavajuću statistiku. Bilo je 14 

potencijalnih donora i nijedne saglasnosti porodice za doniranje njihovih organa, 

piše Telegraf.rs. 

- I u svetu je 50 odsto odbijanja, ali nije 100 odsto - kaže doktor u nadi da će se apelima podići 

svest o spasavanju života doniranjem organa moždano preminulih pacijenata. 

 

 

 

 

 

https://www.telegraf.rs/vesti/srbija/3566283-najmladje-dete-na-dijalizi-je-beba-30-dece-u-srbiji-ceka-bubreg-2000-pacijenata-na-listi-za-transplantaciju?utm_source=push_notifications&utm_medium=web&utm_campaign=push_notifications


 
 

 

 

MOŽE SE OČEKIVATI NOVI TALAS KORONE: Dr Petrović otkriva razloge naleta virusa 

DIREKTOR Instituta za javno zdravlje Vojvodine Vladimir Petrović ocenio je da je trenutna 

situacija u Srbiji sa virusom korona nepovoljna i da se može očekivati njegov novi talas. 

 - Nalazimo se na silaznom kraku letnjeg talasa korone i nismo u potpunosti izašli iz njega. 

Ukoliko dođe do novog talasa u toku jeseni, on će se samo nadovezati na taj. Ne postoji nijedan 

razlog da do novog talasa oboljevanja od korone ne dođe - rekao je Petrović, piše "Politika". 

On je naveo da "ljudi više borave u zatvorenom prostoru i međusobno su u bliskom kontaktu, 

pa se virus brže prenosi sa jedne na drugu osobu". 

 - To dovodi do više stope oboljevanja, što vodi ka pojavi epidemijskog talasa. Došlo je do 

zamora i zasićenosti kod ljudi, pa su se svi malo više opustili - upozorio je Petrović. 

 

 

 



 
 

 

 

Temerin, opština sa 5.000 dece, već mesec dana bez pedijatra 

Ekipa N1 posetila je Temerin, na poziv roditelja šestomesečne bebe koja nije mogla da primi 

revakcinu jer je temerinski Dom zdravlja duže od mesec dana bez pedijatra. Ispostavilo se da je 

ta informacija tek vrh ledenog brega problema u sistemu zdrastvene zaštite, i to ne samo u 

Temerinu. 

Uskoro neće biti nikog da nas leči – pesimistična fraza u Temerinu se ostvarila u drastičnom 

obliku – tamo već mesec dana nema nikog da leči decu – saznali smo u domu šestomesečnog 

Balše. 

„Imali smo termin za šestomesečnu bebu koja je trebalo da primi treću dozu vakcine za 7. 

septembar i par dana pre termina iz Doma zdravlja su nas pozvali da nam kažu da DZ nema 

pedijatra, da je pedijatar koji je radio na bolovanju, da zamenu nemaju. Ja sam pitao koje opcije 

postoje, razmišljao sam neka opcija postoji, onda su rekli ne može u drugi Dom zdravlja, još 

uvek nisu našli zamenu i da misle da u skorije vreme pedijatar koji radi neće se vratiti sa 

bolovanja, ja sam pitao okej koje su dalje opcije, samo su slegali ramenima“, kaže otac 

šestomesečne bebe Dušan Simić. 



 
 

Dve dobre vesti – prva je da odlaganje imunizacije ne može da ostavi posledice po zdravlje 

bebe, druga je, da će opština u kojoj živi više od 5.000 dece, uskoro ponovo imati dečijeg lekara. 

Iz uprave DZ rekli su nam da je problem rešen i da novi pedijatar počinje sa radom u ponedeljak, 

10. oktobra. 

I tu je kraj dobrim vestima – prema Zakonu i važećoj akreditaciji, Temerin bi morao da ima četiri 

dečija lekara, od čega najmanje dva pedijatra, objašnjava predsednica opštinskog odbora 

Demokratske stranke i doktorka u Domu zdravlja duže od 20 godina Tanja Radovanović. 

„Različiti su razlozi koji su doveli do toga da sad nemamo. Jedan od tih je prirodni odliv lekara, 

zatim odlazak lekara iz ustanove iz različitih razloga, znači da li je to odlazak u inostranstvo, da li 

je to odlazak u premeštaj u drugu zdravstvenu ustanovu. Drugi uzrok jeste ta famozna uredba o 

zabrani zapošljavanja koja je donesena 2013. godine, koja je pogodila nažalost i zdravstvo, i 

tada od 2013/14. počinje jedan intenzivan odlazak lekara ne samo iz DZ Temerin nego i iz 

zemlje i iz zdravstvenog sistema naše države Srbije“, navodi Radovanović, specijalista opšte 

medicine. 

Tako je opština sa 28.000 stanovnika, ostala pre dva meseca bez interniste, a pre skoro dve 

godine i bez pulmologa. A na specijalizaciju je, od 2016. godine, pa do pre mesec dana, upućena 

samo jedna lekarka. 

„Vi ste imali trend u DZ da se lekari vraćaju sa specijalizacija, ali nema novog upućivanja i 

raspisivanja konkursa za nove specijalizacije“, dodaje Radovanović. 

Kada se sabere broj godina potrebnih da se završi medicina sa brojem godina potrebnih za 

specijalizaciju, rezultat je – isuviše dugo. 

Pedijatara na tržištu rada nema, pa za kraj ostaje pitanje ko će od ponedeljka lečiti decu u 

Temerinu. Ostaje i činjenica da je sada zaposlena pedijatrica, koja je trenutno na bolovanju, 

zvanično već u penziji. 

 

 

 

 

 

 


